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A máme za sebou naozaj 
silný víkend... Patril našim 
mamám. Dúfam, že ste 
na tú svoju nezabudli. Či 
je od vás stoky kilometrov, 
alebo len za dverami, či 
v nebi... 
V tomto roku bol 
mamičkin, trochu upršaný  
víkend poznačený množ-
stvom podujatí v našom 
regióne, aj slovenským 
hokejovým ošiaľom. 
Našinci mohli Deň matiek 
osláviť na akcii Míľa pre 
mamu, alebo na Hradnom 
rínku, tí zdatnejší si 
mohli zvoliť  turistiku 
na Bánovskej  päťdesiatke 
alebo prísť povzbudzovať 
na súťaž Železný hasič... 
Škoda len, že naše 
„tlačené“ noviny sa nedajú 
„nafúknuť“, aby sa tam 
všetko spomínané  aktu-
álne zmestilo. Nedočkavci 
nájdu množstvo fotografií 
zo spomínaných akcií  aj 
na našom facebooku, tí 
trpezlivejší skalní čitatelia 
si počkajú na tlačené 
informácie  v budúcich 
„papierových“ novinách...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Výstavba 
detského ihriska 
Žihadielko 
v plnom prúde!

Ako rieši 
mesto petície, 
informuje Mária 
Hajšová

Úspechy 
Strednej 
odbornej školy 
strojníckej

Ako správne kompostovať 
v kompostéri vám 

poradia Priatelia Zeme 
21. mája na bezplatnom 

seminári v Mestskom 
kultúrnom stredisku. 

Pri rodinných domoch 
v našom este by malo byť 
rozmiestnených už vyše 
šesťsto kompostérov...

Neprehliadnite!

Sociálny taxík 
si už rok všetci 
pochvaľujú

Najlepší športovci mesta za rok 2018
V  obradnej sieni mesta sa v piatok 10. mája streli najlepší športovci mesta Bánovce nad Bebravou, aby si z rúk primátorky 

Rudolfy Novotnej a predsedu komisie pri MsZ pre mládež a šport Richarda Makýša prevzali ocenenia za dosiahnuté 
výsledky v roku 2018. Celkom bolo ocenených deväť jednotlivcov v troch kategóriách, šesť športových kolektívov v dvoch 
kategóriách a traja Bánovčania, ktorí sa zaslúžili o rozvoj športu v meste – Lubor Paul, Peter Lehocký a Miroslav Štefánik.  

Pr vá d á ma mest a 
Rudolfa Novotná v  prvom 
rade poďakovala športovcom 
a trénerom, ktorí šíria dobré 
meno mesta v  slovenských 
i medzinárodných súťažiach 
a do budúcnosti popriala ešte 
lepšie výsledky. K  blahože-
laniu sa pridal aj Richard 
Makýš so želaním pevného 
zdravia, ako povedal: „..bez 
dobrého zdravia sa športové 
výsledky dosahovať nemôžu“. 
Slávnosť svojím programom 
a  moderovaním obohatili 
žiaci a  pedagógovia Zák-
ladnej umeleckej školy D. 
Kardoša. 

Výsledky podľa 
jednotlivých kategórií:
Mládež – jednotlivec

3. miesto bastketbalista 
Pavel Gajdoš – opora druž-
stva starších žiakov BBK, 
výraznou mierou sa podieľal 
na  strieborných medailách 
z MSR 2018 v kategórii U15. 
Ako hosťujúci hráč bol vo 
farbách  Prievidze členom 
ALL Stars finálového turnaja 
o  majstra SR v  kategórii 
žiakov U14, 
2. miesto karatistka Alena 
Bežáková - Majsterka Slo-
venska 2018 v kategórii kata 
dievčatá, 2. miesto na  MSR 
2018 v  kumite, celková 
víťazka Západoslovenského 
pohára karate v  sezóne 
2017/2018 v kategórii kumite 
dievčatá do 20 kg,
1. miesto zápasník Alex 
Janček – víťaz MSR žiakov 
vo voľnom štýle, 1. miesto 
na  MSR žiakov v  grécko-
rímskom štýle, 2x víťaz 
Slovenskej žiackej ligy, tri 3. 
miesta na  medzinárodných 
turnajoch v  Ostrave, Nitre 
a Košiciach.
Staršia mládež – jednotlivec
3. miesto basketbalista 
Matúš Špánik – opora druž-
stva starších žiakov BBK, 
výraznou mierou sa podieľal 
na  strieborných medailách 
z MSR 2018 v kategórii U15. 
Člen reprezentácie Slovenska 
do 16 rokov,
2. miesto silový trojbojár 
Damián Golier – na  MSR 

Senica v  silovom trojboji 2. 
miesto dorastenci do  83 kg, 
3. miesto ME Plzeň, 4. miesto 
dorastenci do 83 kg, 1. miesto 
tlak na  lavičke, Pohár SNP 
Zlatníky - tlak na  lavičke 1. 
miesto dorastenci do 83 kg - 
Slovenský rekord 180 kg, 
Grand Prix Častá v silovom 
trojboji 1. miesto dorastenci 
do 83 kg, 3. miesto absolútne,  
MSR R AW Michalovce 
v  tlaku na  lavičke 2. miesto 
dorastenci do 83 kg, 2. miesto 
absolútne,
1. miesto zápasník Peter 
Ducho - 2. miesto na  MSR 
juniorov vo voľnom štýle, 
2. miesto na  MSR seniorov 
v gréckorímskom štýle, dve 3. 
miesta na  medzinárodných 
turnajoch v Ostrave a Nitre.

Dospelí - jednotlivec
3. miesto automobilový pre-
tekár Martin Koiš - celkový 
výsledok v  sezóne MSR 
2018  2. miesto trieda 6 a  3. 
miesto kategória 2WD, 
2. miesto hádzanárka Karo-
lína Matušincová - členka 
juniorskej reprezentácie SR, 
hráčka družstva žien - účast-

níka MOL Ligy, v  jesennej 
časti súťaže najlepšia strel-
kyňa MOL Ligy,
1. miesto triatlonistka Kris-
tína Néč Lapinová – viacná-
sobná majsterka SR v dlhom 
triatlone, duatlone, horskom 
triatlone a zimnom triatlone, 
dvojnásobná absolventka 
najťažších triat lonov ých 
pretekov MS IRONMAN 
HAWAI, atď. 

Mládež - kolektív
3. miesto Družstvo starších 
dorasteniek Hádzanárskeho 
klubu Sokol –  účastník 1. 
celoslovenskej dorasteneckej 
ligy, po jesennej časti v kon-
kurencii 12 družstiev sa 
umiestnilo na 5. mieste,
2. miesto Družstvo mlad-
ších žiakov Mestského 
zápasníckeho klubu - 1. 
miesto - majstri Slovenska 
v  zápasení vo voľnom štýle, 
1. miesto - majstri Slovenska 
v zápasení v gréckorímskom 
štýle, 1. miesto v Slovenskej 
žiackej lige – západ,
3. miesto Družstvo kadetov 
Bánovského basketbalového 
klubu – strieborní medailisti 

z  Majstrovstiev SR v  roku 
2018 v  kategórii U15, strie-
borní medailisti z  turnaja 
v  Klatovách (CZ) - Easter 
Cup 2018.

Dospelí - kolektív 
3. miesto Družstvo dospe-
lých Futbalového klubu 
Spartak  - v  jarnej časti 
účastník 3. ligy, v  jesennej 
čast i účastník 4. l ig y 
Severozápad, 
2. miesto Bánovský kol-
kársky klub - v  ťažkých 
podmienkach reprezentuje 
mesto dvoma družstvami 
A  a  B v  2. kolkárskej lige 
a  v  3. kolkárskej lige Tren-
čianskeho kraja,
1. miesto Družstvo žien 
Hád z a ná rskeho k lubu 
Sokol – druhým rokom 
účastník MOL Ligy, v sezóne 
2017/2018 skončilo so sloven-
ských družstiev na 4. mieste, 
v playoff o majstra Slovenska 
skončilo na  konečnom 4. 
mieste. 

Cena primátorky Rudolfy 
Novotnej za rozvoj športu

Ľubor Paul – zakladateľ 
Bánovského basketbalového 

k lubu, jeho d lhoročný 
predseda. Vybudoval bas-
ketbalový klub, v  ktorom 
pôsobil nielen ako predseda, 
ale aj ako tréner prvoligo-
vých mužov. Mnoho energie 
vynakladá na  budovanie 
širokej mládežníckej zák-
ladne. Pôsobil a pomáhal ako 
lekár viacerým športovým 
klubom.
Peter Lehocký – dlhoročný 
učiteľ telesnej výchovy, kto-
rého rukami prešlo mnoho 
talentovaných športovcov. 
Okrem toho pracoval dlhé 
roky aj ako funkcionár 
v hádzanárskom klube Slávia 
Zornica.
Miroslav Štefánik – Za muž-
stvo dospelých odohral uni-
kátny počet zápasov - spolu 
536. Futbalu a  Spartaku 
zostal verný aj po  skončení 
hráčskej kariéry. Najväčšiu 
slávu na  lavičke ako tréner 
zažil pri mládeži v Spartaku, 
kde sedem rokov úspešne 
viedol žiakov i mladší dorast 
aj v 1. lige. 
 Text a foto:
 Alena Borszéková

Na spoločnej foto najlepší športovci mesta za rok 2018 s víťaznými pohármi, zástupcovia najlepších športových 
klubov a traja ocenení  Bánovčania, zaslúžilí o rozvoj športu, s primátorkou Rudolfou Novotnou a Richardom 
Makýšom, predsedom komisie mládeže a športu (na foto chýba víťazka kategórie dospelých Kristína Néč Lapinová, 
ktorá bola odcestovaná v zahraničí,  ocenenie prevzala pani Néčová)
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Mesto Bánovce nad 
Bebravou sa  plá nuje 
zapojiť do  výzvy č. IROP-
PO2 - SC212 - 2019 - 42 
Ministerstva zdravotníctva 
SR na predkladanie žiadosti 
o  nenávratný f inančný 
príspevok za účelom integ-
rácie primárnej zdravotnej 
starostlivosti formou budo-
vania centier integrovanej 
zdravotnej starostlivosti.

Hlavným cieľom pro-
jektu je rozšíriť zdravotnícku 
infraštruktúru v  meste 
Bánovce nad Bebravou 
v y budov a n í m C ent r a 
integrovanej zdravotnej 
starostlivosti (ďalej len 
CIZS) s  prioritným zame-
raním na zvýšenie efektivity 
poskytovaných služieb pri-

márnej ambulantnej zdra-
votnej starostlivosti v meste 
a  jeho spádovej oblasti. 
Objekt CIZS bude situo-
vaný na Farskej ulici (areál 
bývalého Klubu dôchodcov) 
v Bánovciach nad Bebravou. 
Predpokladaný rozpočtový 
náklad na  vybudovanie 
CIZS predstavuje 1 054 000 
eur.

Cieľom projektu CIZS je 
posilnenie postavenia a roz-
šírenie kompetencií vše-
obecných lekárov primárnej 
ambulantnej zdravotnej 
starostlivosti, aby väčšina 
zdravotnej starostlivosti 
bola poskytovaná už na pri-
márnej úrovni. V  CIZS 
bude poskytovaná primárna 
ambulantná zdravotná 

starostlivosť v nasledujúcim 
ro z s a hu :  a mbu l a nc i a 
všeobecná pre dospelých, 
ambulancia všeobecná pre 
deti a  dorast, ambulancia 
špecializovaná gynekolo-
gická, ambulancia špecia-
lizovaná zubno - lekárska. 
V  CIZS bude taktiež sídliť 
denné centrum pre seniorov 
a denný stacionár.

Z  hore uvedeného 
vyplýva, že pre riadne zabez-
pečenie stanovených služieb 
obyvateľom je potrebné 
obsadiť uvedené ambulancie 
lekármi.  Preto Mesto 
Bánovce nad Bebravou 
vyzýva všetkých poskyto-
vateľov zdravotnej starost-
livosti zo spádovej oblasti, 
ktorí spĺňajú podmienku 

minimálne dvojročného 
pôsobenia, a  podmienku 
kmeňa pacientov v  danej 
spádovej oblasti o  partici-
páciu na projekte zriadenia 
a prevádzky CIZS. 

V  prípade, ak prejavíte 
záujem o  part icipáciu 
na  CIZS poskytovaním 
zdravotnej starostlivosti, 
konta ktujte najneskôr 
do  17. mája 2019 Vladi-
míra Margoliena emailom 
na  adresu  margolien@
banovce.sk  alebo osobne 
na   Me s t skom ú r ade 
v Bánovciach nad Bebravou, 
v  budove na  Farskej ulici 
na 2. poschodí.

Vladimír Margolien, 
 projektové riadenie MsÚ

Výzva mesta k lekárom pre projekt
Centrum integrovanej zdravotnej starostlivosti

V  rámci t ret ieho 
roční ka Par t ic ipat ív-
neho - komunitného 
rozpočtu Trenčianskeho 
sa mospráv neho k raja 
prišlo na  Trenčiansku 
župu do  konca marca 
2019 celkom 85 žiadostí 
na  podporu projektov, 
z  toho deväť bolo z mesta 
Bánovce nad Bebravou! 
Najčastejšie zastúpenými 
oblasťami sú už tradične 
voľnočasové aktivity, kul-
túra a šport. Projekty teraz 
čakajú verejné zvažovania, 
po nich sa dozvieme mená 
tých z nich, za ktoré bude 
môcť hlasovať verejnosť. 
Hlasovanie bude spustené 
15. mája 2019, svojmu 
favoritovi môžete odo-
vzdať hlas opäť prostred-
níctvom webového sídla 
kraja, a  to do  konca mája 
2019. Verejné zvažovanie, 
v rámci ktorého sa s bánov-
skými projektmi oboz-
námi aj verejnosť,  bude 
v  Gymnáziu Janka Jesen-
ského v  Bánovciach nad 
Bebravou v  utorok 14. 
mája 2019 od 9.00 h.  (r)

Projekty z mesta 
Bánovce nad Bebravou:

1.Tanečná škola a obnova 
krojov nášho kraja (FS 
Drienovec) 

2.Obývačka pod platanom 
alebo Prečítané leto 
(Bánovské kultúrne 
centrum)

3.Školský dvor - náš detský 
raj (mesto + MŠ 5. apríla)

4.Večery spoločenských hier 
(občianske združenie Ži:va)

5.Zdravé a bezpečné 
pieskoviská (mesto + MŠ 
Hollého)

6.Staráme sa o rastliny 
(mesto + MŠ Hollého)

7.Príď, oblečieme Ťa! 
(Hokejový klub Spartak)

8.Rozvoj športovo-
výchovnej činnosti členov, 
detí a mládeže (Športový 
klub hasičov)

9. Pre deti raj, aj Ty si to 
vychutnaj (ZŠ Komenského 
Bánovce nad Bebravou)

Verejné zvažovanie 
projektov 14. mája 

ZUŠ DK v Bánovciach nad Bebravou
hľadá učiteľov pre

gitaru, klavír, husle, bicie a cimbal.
V prípade záujmu sa, prosím, hláste v kancelárii 
Základnej umeleckej školy DK osobne alebo 
na tel. č. 038 760 2279, mobil 0911 969 771.
Nástupný plat vo výške od 612,50 eur do 1 038,50 
eur. Výška závisí od  dosiahnutého vzdelania 
a dĺžky pedagogickej praxe.

Rok Milana Rastislava Štefánika
Životné krédo: Veriť, milovať, pracovať

Milan Rastislav Šte-
fánik sa narodil 21. júla 
1880 v  podbradlianskom 
kraji v  Košariskách. Dobrú 
at mosfér u pr i  v ýchove 
zabezpečovala matka Alber-
tína, jej očividná láskavosť, 
neha a  krotký pohľad boli 
kontrastom s  energickou 
a nebojácnou povahou man-
žela. Jeho otec bol výborným 
kazateľom a  ozajstný m 
otcom svojich cirkevníkov. 
Štefánikovci boli starou 
slovenskou vzdelaneckou 
rodinou, zakladajúcou si 
na zemianskom pôvode. Krs-
tným otcom otca Pavla bol 
sám Jozef Miloslav Hurban. 
V  takomto prostredí prišiel 
na  svet Milan Rastislav, 

jedno z dvanástich detí Štefá-
nikovcov, keď nažive zostalo 
deväť súrodencov. Rodičom 
nebolo vôbec ľahké ich v uve-
denom období vychovávať. 
Kresťanská láska prekoná-
vala úskalia a tak sa ukázalo, 
že Milan Rastislav mal veľmi 
dobré prostredie v  rodných 
Košariskách, čo sa odrážalo 
v  jeho plodnom živote. 
Matka okrem iných spomína 
aj takto: „Môj muž pomáhal 
neohrozene národnej veci. 
Na slovenské knihy, časopisy 
a  noviny bolo vždy, keď aj 
na cukor chýbalo.“ Na koša-
rišskej fare vládli prísne 
mravy, zbožnosť a  národne 
povedomie. Všetky tieto 
hodnoty do  seba vstrebával 

Milan Rastislav od  prvých 
rokov života. Veľmi skoro 
však z  rodného hniezda 
v y le te l ,  h na ný t ú žbou 
po  vzdelaní a  po  vedomos-
tiach. A celý ten veľký svet, 
ktorý precestoval krížom 
krážom ako azda nikto 
z  jeho súčasníkov, otváral 
pred ním svoje tajomstvá, 
nové pravdy. Nové poznatky 
zo sveta v  ňom na  jednej 
strane utvrdzovali presved-
čenie o  biednom postavení 
S l o v á k o v  v   U h o r s k u 
a  v  absurdnosti národného 
útlaku. Na  druhej strane 
však vyvolávali aj pochyb-
nosti z nemennosti všetkých 
právd, ktoré boli neotrasi-
teľné na košarišskej fare.

Stretnutia s  voľnomyš-
lienkármi v Paríži, s moslim-
skými Nomádmi, s  rajskou 
nečinnosťou a  mravnosťou 
obyvateľov tichomorských 
ostrovov vyvolávali v Štefá-
nikovi nové a  nové otázky, 
ktoré ho v  určitom čase 
priviedli aj ku konf liktu 
s otcom, ktorého si Štefánik 
vždy vysoko vážil, pričom 
každý konfl ikt prežíval veľmi 
dramaticky.

Po zmaturovaní na Sar-
v a š s kom e v a nje l ic kom 
gymnáziu odišiel do  Prahy 
na  techniku študovať sta-
vebné inžinierstvo, ktoré 
nedokončil proti vôli otca, 
zmeni l  š tud ijný odbor 
a   napokon v yš t udova l 

na  univerzite astronómiu. 
Odbor ex k lu z ív ny,  no 
nepraktický, ktorý však 
v  sebe spája l exaktnosť 
a  obrazotvornosť. Dobrým 
pr í k ladom Štefá ni kovej 
snahy o  zjednotenie týchto 
dvoch pólov je jeho diplo-
mová práca – vedecká práca 
napísaná takmer básnickým 
ja z y kom a   s a mot ný m 
autorom aj ilustrovaná.

Štefánik nebol vojak, 
nemal ani vojenské vzde-
lanie. Predsa sa však počas 
prvej svetovej vojny stal 
z  obyčajného vojaka svojou 
pilnosťou, húževnatosťou, 
vedomosťami a  vystupo-
vaním generál francúzskej 
armády. Naším generálom 

bol uznaný a menovaný len 
pred nedávnom, zásluhou 
dní z novembra 1989. Nebol 
ani diplomatom v tradičnom 
slova zmysle – nemal vzde-
lanie v tomto smere a nemal 
ani žiadnu predchádzajúcu 
diplomatickú prax. Na konci 
prvej svetovej vojny sa však 
stal jedným z najuznávanej-
ších diplomatov v krajinách 
dohody. Mal to, čomu sa 
hovorí prirodzený diploma-
tický talent. Nepísal memo-
randá, ani diplomatické 
nóty. Štefánikove životné 
krédo bolo: Veriť, milovať, 
pracovať.

 Z rôznych zdrojov 
pripravil Daniel Ďuračka,

 2. časť.

Výkopové práce pod 
detské ihrisko Žihadielko 
začali druhého mája. To, 
čomu mnohí z nás obetovali 
hodiny drahocenného času 
počas hlasovania a  „nahá-
ňania“ bonusových bodov, 
sa stáva realitou. Ihrisko 
podobných parametrov 
a rozmerov doteraz chýbalo 
nielen na sídlisku Dubnička, 
ale i v celom meste. Občania 
sa dokázali zomknúť pre 
spoločnú vec, čo dáva 
prísľub do  budúcnosti pri 
organizovaní podobných 
projektov. Ktovie, už možno 
budúci rok budeme znovu 
„zabíjať“ čas už pri rannej 

káve naháňaním bonu-
sových bodov a  usilovať 
sa o  získanie rovnakého 
ihriska v inej lokalite mesta. 
Všetci sa už tešíme, že nastá-
vajúce teplé ročné obdobie 
budú naše deti tráviť chvíle 

radosti na  novom ihrisku. 
Veríme, že priestor pri ZŠ 
Gorazdova, kde sa ihrisko 
buduje, bude lákať ľudí 
dobrej vôle, že sa k  nemu 
budú návštevníci správať 
ako k  vlastnému a  že sa 

mu budú vyhýbať vandali. 
Zástupcovia spoločnosti, 
ktorá ihrisko f inancuje 
spolu so zhotoviteľom, avi-
zujú slávnostné otvorenie 
ihriska na 16. júna 2019. 

Andrej Kúdela

Výstavba Žihadielka v plnom prúde!
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na facebooku 

Petičné právo je jedným 
z kontrolných mechanizmov 
a  nástrojov na  presadenie 
záujmov skupín či jednot-
livcov. Ústava Slovenskej 
republiky v  čl. 27 ods. 1 
stanovuje: „Každý má právo 
sám alebo s inými obracať sa 
vo veciach verejného alebo 
iného spoločného záujmu 
na  štátne orgány a  orgány 
územnej samosprávy so 
ž i a d o s ť a m i ,  n á v r h m i 
a sťažnosťami.“

Čo je to teda petícia? 
Petícia je písomná výzva, 
pod ktorú sa podpisujú 
občania, ktorí sa v  kon-
krétnej veci môžu obracať 
na  orgány samospráv y 
nášho mesta (primátorka 
mesta, mestské zastupiteľ-
stvo) s návrhmi, žiadosťami, 
výzvami, prípadne sťažnos-
ťami či protestom. Petíciou 

možno žiadať, navrhovať, 
alebo prejaviť množstvo 
vecí – žiadať výstavbu, 
žiadať opravu športového 
areálu, prejaviť nesúhlas 
s  umiestnením parkoviska, 
žiadať napr. zachovanie 
rušiacej sa školy, žiadať 
o zmenu zámeru využívania 
budovy mesta, atď. Petíciou 
je však možné riešiť  len 
veci verejného alebo iného 
spoločného záujmu, nie veci 
osobné, prípadne rodinné 
spory. Petíciou sa nesmie 
zasahovať do  nezávislosti 
súdu pri jeho rozhodovaní 
a takisto sa petíciou nesmie 
vyzý vať k  porušovaniu 
ústavy a  zákonov, k  popie-
raniu alebo obmedzovaniu 
osobných, politických alebo 
iných práv. Petíciou sa tiež 
nesmie vyzývať k podneco-
vaniu nenávisti, neznášan-

livosti a násiliu. Je potrebné 
tiež uviesť, že petíciou 
sa nemusí vždy podariť 
problém vyriešiť, a lebo 
petícia môže byť vybavená aj 
negatívne.

Podľa Zásad vybavo-
vania sťažností a  petícií 
v  podmienkach mesta 
Bánovce nad Bebravou, 
ktoré boli schválené mest-
ským zastupiteľstvom dňa 
24. apríla 2019, ako aj podľa 
vyššie uvedeného zákona, 
musí každá petícia spĺňať 
základné náležitosti, ktoré sú 
východiskovou podmienkou 
na to, aby sa mesto petíciou 
mohlo zaoberať. Prijímanie 
petícií zabezpečuje na Mest-
skom úrade Kancelária 
prvého kontaktu. Ak petícia 
spĺňa všet k y zá konné 
náležitosti, je postúpená so 
súhlasom primátorky mesta 

petičnej komisii. V  pod-
mienkach nášho mesta je 
to Komisia  petičná a  pre 
ochranu verejného záujmu 
pri výkone verejnej  funkcie, 
ktorej predsedníčkou je 
Naďa Ondrejková. Petíciu 
môže vybaviť samostatne aj 
primátorka mesta, respek-
tíve ju predloží na rokovanie 
mestského zastupiteľstva.

Nakoniec uvediem len 
termíny na vybavenie. Petícia 
musí byť vybavená najneskôr 
do  60 dní od  doručenia 
petície alebo od  termínu, 
do  ktorého sa odstraňovali 
nedostatky jej podania. Ak 
nie je možné petíciu vybaviť 
v  lehote 60 dní, predlžuje 
sa lehota vybavenia so 
súhlasom primátorky mesta 
o ďalších 30 dní.

 Mária Hajšová, 
 zástupkyňa primátorky

 Iba pripomenieme našim 
čitateľom, komu je sociálny 
taxík určený...

Sociá lny taxík bol 
zriadený v  rámci plnenia 
Komunitného plánu rozvoja 
sociálnych služieb v  meste 
s cieľom zlepšenia mobility 
a dopravnej dostupnosti pre 
cieľové skupiny obyvateľov 
mesta, hlavne pre občanov 
so zdravotným postih-
nutím a  ich sprievodcov 
po  predložení preukazu 
ŤZP, seniorom nad 62 rokov 
veku po predložení dokladu 
totožnost i a  občanom 
s obmedzenou schopnosťou 
pohybu po  rovine alebo 
schodoch. Klienti na území 
mesta a  jeho pričlenených 
častí platia symbolických 
0,50 eur za jednu jazdu. 
 Akým spôsobom je fi nan-
covaná táto sociálna služba?

Prevádzkovateľom a pos-
k y t o v a t e ľ o m  s o c i á l -
neho taxíka je Územný 
spolok SČK Topoľčany 
a  na  pokrytie nákladov 
mesto poskytuje účelovú 
dotáciu z  rozpočtu mesta 
Bánovce nad Bebravou, 
spoluúčasť na  financovaní 
majú územný spolok 

a klienti. V roku 2018 bolo 
na  túto službu, spustenú 
od  polovice mája, vyčlene-
ných z mestského rozpočtu 
7  500 eur. V  tomto roku 
predstavuje dotácia sumu 
12 000 eur, teda priemerne 
1000 eur na  mesiac. 
V  tejto sume je zahrnutá 
odmena pracovníka služby 

a  čiastočne aj čerpanie 
pohonných látok. Pokiaľ 
je uvedená suma v mesiaci 
prekročená, službu dofi nan-
cováva poskytovateľ a  to aj 
z prostriedkov, ktoré klienti 
vo forme symbolickej ceny 
jazdného uhrádzajú. 
 Vieme, že o túto službu je 
záujem a má dobré odozvy. 

Je vedená nejaká štatistika, 
koľkokrát bola táto služba 
poskytnutá za rok?

Službu doposiaľ využilo 
cez päťsto klientov. Niektorí 
opakovane a  často, iní 
len ojedinele. Štatistické 
ukazovatele za  minulý rok 
sú však priaznivé. Sociálny 
taxík na  6  145 jazdách 
najazdil 21 748 kilometrov, 
čo predstavuje priemernú 
vyťaženosť cez 768 jázd 
mesačne alebo viac ako 38 
jázd denne. 
 Uvažuje sa v  tejto službe 
pokračovať aj v  tomto roku 
za tých istých podmienok?

Doterajšia skúsenosť, 
záujem klientov, spolupráca 
partnerov - mesta Bánovce 
nad Bebravou a Slovenského 
Červeného kríža, územného 
spolku Topoľčany - ako 
aj štatistické ukazovatele 
preukázali, že prevádzkovať 
sociálny taxík má svoj 
význam. Nielen z  pohľadu 
plnenia Komunitného plánu 
rozvoja sociálnych služieb 
v meste, no najmä z pohľadu 
ľudskosti a záujmu pomoci 
znevýhodneným skupinám 
obyvateľov. 

 Alena Borszéková 

K zásadám na vybavovanie petícií

Sociálny taxík v meste má jeden rok

Z ákladné podmienky pre výkon petičného práva v Slovenskej republike 
stanovuje zákon č. 85/1990 Zb. o petičnom práve v znení neskorších predpisov. 

V zmysle tohto zákona vydalo naše mesto Zásady vybavovania sťažností a petícií 
v podmienkach Mesta Bánovce nad Bebravou.

S ociálny taxík Slovenského Červeného kríža bol zriadený v našom meste presne pred rokom 
14. mája 2018. To, že sa teší obľube seniorov, ťažko zdravotne postihnutých občanov, ako 

aj prechodne ťažko mobilných klientov, svedčia ohlasy na anketu, ktorú spustila redakcia 
Bánovských novín minulý týždeň na sociálnej sieti. Keďže ide o sociálnu službu, bližšie 
informácie o roku prevádzkovania sme sa opýtali Jany Záhumenskej, vedúcej sociálneho 
odboru Mestského úradu v Bánovciach nad Bebravou.

V Kultúrnych domoch 
v  Dolných a  Horných 
Ozorovciach sa 29. apríla 
uskutočnili prednášky 
o kompostovaní. Pozvanie 
mesta Bá novce nad 
Bebravou prijal Branislav 
Moňok zo spoločnosti 
Priatelia Zeme SPZ, ktorý 
pútavou formou oboz-
námil prítomných o  tom, 
ako správne a  efektívne 
kompostovať , v yrobiť 
kvalitný kompost v domá-
cich podmienkach, využiť 
kompost na  záhrade 

a  pod. V  závere takmer 
dvojhodinovej prednášky 
boli prítomným v  dis-
kusii zodpovedané ich 
otázky. Mesto sa touto 
cestou chce poďakovať 
predsedníčkam VMČ 
Dolné a  Horné Ozorovce 
za  spoluprácu a  priestor 
v  kultúrnych domoch. 
Ďalšie osvetové aktivity 
v  spolupráci s  Priateľmi 
Zeme formou prednášky 
sú naplánované koncom 
mesiaca máj. 

Tlačová správa mesta

Učíme sa kompostovať

Mesto Bánovce nad 
Bebravou vás pozý va 
v utorok 21. mája o 16.30 h 
do  Mestského kultúrneho 
strediska na  prednášku 
na  tému Kompostovanie 
v kompostéroch – spôsob, 
ako znížiť množstvo bio-
odpadu.  Bioodpad totiž 
tvorí až 50 % zmesového 
odpadu, za  ktorý platíme 
stále viac. V  roku 2020 

to bude až 40 eur ročne. 
Príďte si preto vypočuť 
cenné rady ako si z  bio-
odpadu vyrobiť kvalitný 
kompost. Lektorom bude 
Branislav Moňok z  orga-
nizácie Priatelia Zeme. 
Naučíte sa čo kompostovať 
a čo nie, ako kompostovať 
efektívne, ako v yužiť 
kompost v záhrade a pod. 
Vstup je voľný.  (zj)

Pozvánka na seminár
s Priateľmi Zeme

Verejné stretnutie 
Generel dopravy STRED 

Mesto Bánovce nad Bebravou oznamuje že 
v stredu 15. mája 2019 o 14.30 h bude v priestoroch 
jedálne I. ZŠ Duklianska prezentovaný návrh pro-
jektu - GENEREL DOPRAVY SÍDLISKA STRED 
za účasti projektanta.

Vodičom sociálneho taxíka je celý rok Martin Krumpál. 
Fotoobjektívom sme ho zastihli pri prevoze pani Jozefíny 
Žiškovej zo sídliska Dubnička pred nemocnicu, ktorá 
využíva taxík aj trikrát do týždňa a ochotu vodiča si 
nevedela vynachváliť. Veľmi dobre hodnotia zriadenie 
sociálneho taxíka i prístup samotného vodiča aj ostatní 
Bánovčania, ktorí vyjadrili svoj názor v ankete na face-
booku Bánovské noviny. Dokonca padli návrhy, aby bol 
zriadený ešte jeden, nakoľko je stále vyťažený – a to je 
jediné „negatívum“, ktoré sme v ankete zaznamenali...
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Ako študenti zo spolo-
čensko-vedného seminára 
Gymnázia J. Jesenského sme 
sa spolu s  učiteľkami M. 
Dobiašovou a E. Košíkovou 
30. apríla zúčastnili súdneho 
pojednávania na Okresnom 
súde v  Bánovciach nad 
Bebravou. Nakoľko nikto 
z  nás ešte nevidel súdny 
proces naživo, boli sme plní 
očakávania... Proces začal 
o ôsmej hodine a my sme so 
zatajeným dychom sledovali 
celý priebeh. Najskôr sudca 
oznámil všetkým ich práva 
a povinnosti. Prvé slovo mal 
obžalovaný z  výtržníctva. 
Vyjadril sa k udalosti, ktorá 
sa odohrala, vysvetlil dôvody 
svojho správania. Tvrdil, 
že je nevinný. Následne mu 
prokurátorka a sudca kládli 

ďalšie otázky. Po  obžalo-
vanom vypovedal poškodený 
a  svedkovia. Výpovede sa 
nie vždy zhodovali, preto 
sme všetko pozorne počú-
vali. V súdnej sieni sa občas 
ozval krik a  napomenutie 
sudcom. Po  vypočutí všet-
kých zúčastnených, sudca 
vyslovil záver. Obžalovaný 
sa stal vinným z výtržníctva 
a  odsúdeným... Zúčastniť 
sa súdneho procesu bola 
pre nás nová, zaujímavá 
a poučná skúsenosť. Ocitnúť 
sa v  súdnej sieni, vidieť 
sudcu v  talári a  počuť 
zákony, o ktorých sa učíme, 
nemožno zažiť každý deň. 
Ako sa hovorí, raz vidieť je 
viac, ako stokrát počuť. 

 Kristína Belanová, 
 študentka 3.A

Gymnazisti na súde

Pozývame vás do Mest-
ského kultúrneho strediska 
na  III. celomestskú pre-
hliadku ľudových tancov, 
zvykov a  tradícií v  stredu 
15. mája o 9.30 h. So svojím 
programom sa predstavia 

šikovné deti z  bánov-
ských  materských škôl. 
Organizátorom je Materská 
škola 5. apríla s podporou 
m e s t a  B á n o vc e  n a d 
Bebravou. Všetci ste vítaní, 
vstup je voľný.  (msks)

Tancuj, tancuj, vykrúcaj… 

Stredoškolská odborná činnosť Jozefa Fila
Prvý v kraji, druhý na Slovensku

 Aká bola konkurencia 
v  súťaži v  tvojej kategórii 
v  Košiciach, ktorá mala 
dejisko v Strednej odbornej 
škole automobilovej? 

V  mojej kategórii nás 
spolu súťažilo šestnásť štu-
dentov z celého Slovenska. 
Naozaj všetky práce, ktoré 
boli v  mojej kategórii, 
boli na  vysokej úrovni. 
V  krajskom kole v  Starej 
Turej som mal v  kategórii 
dvanástich súťažiacich. 
Súťažil som s koncepčným 
návrhom multifunkčného 
hydraulického zariadenia 
na  štiepanie dreva a  liso-
vanie ovocia. V rámci tohto 
projektu som riešil aj návrh 
zdroja energie, kompletnú 
konštrukciu a  pevnostné 
kontroly.
 Na súťaž v stredoškolskej 
odbornej činnosti, si pripra-
vuješ zariadenie do  súťaže 
sám? 

Samozrejme, že mi 
pomáhali aj učitelia, keďže 
môj projekt obsahuje aj 
učivo, ktoré nie je obsiah-
nuté v  našich učebných 
osnovách, keďže ide už 
o  vyšší level vedomostí. 
Počas môjho projektu 
mi pomáhal celý rad 
pedagógov zo strojárstva 
a  mechatroniky a  touto 
cestou by som sa im rád aj 
poďakoval za čas, ktorý mi 
obetovali.

 Bol si v Košiciach sám?
Áno aj nie. Z  bánov-

skej školy sám, ale keďže 
celoštátne kolo stredo-
školskej činnosti za  náš 
Trenčiansky kraj organizuje 
Krajské centrum voľného 
času v  Trenčíne, cestoval 
som spoločne so všetkými 34 
súťažiacimi z Trenčianskeho 
kraja jedným autobusom.
 Čo obnáša druhé miesto, 
dá sa postúpiť aj ďalej, 
napríklad do medzinárodnej 
súťaže?

Nie, ďalej už nepostu-
pujem, keďže celoštátne kolo 
je najvyššie kolo SOČ, kto-
rého sa môže žiak strednej 
školy v  rámci Slovenska 
zúčastniť vo všetkých študij-
ných odvetviach.
 P r e d p o k l a d á m ,  ž e 
po maturite sa budeš stroja-
rine venovať naďalej...

Momentálne sa pri-
pravujem už len na  ústne 

maturity. Po  úspešnom 
absolvovaní maturít plá-
nujem štúdium na  vysokej 
škole v  automobilovom 
odvetví, avšak v  mojom 
projekte by som chcel 
pokračovať aj na  vysokej 
škole, rozšíriť jeho použitie 
v priemysle. 
 Záujem o  strojarinu je 
dedičný?

Obávam sa že nie je, 
keďže rodičia sa orientujú 
na  iné zamerania. Takže 
nepredpokladám, že záujem 
o strojársku oblasť som zdedil 
od  niekoho z  rodiny, avšak 
všeobecný vzťah k  technike 
mám po otcovi, ktorý je tech-
nicky orientovaný typ.
 Si priamo z Bánoviec alebo 
dochádzaš do školy z nejakej 
obce?

Som Bánovčan. A hrdý.

 Za rozhovor poďakovala 
 Alena Borszéková.

K oncom apríla prišli do Košíc na celoštátne kolo Stredoškolskej 
odbornej činnosti dvaja najlepší z krajských kôl v 17 kategóriách. 

Súťaže vyhlásenej Štátnym inštitútom odborného vzdelávania sa 
zúčastnil aj Jozef Filo zo 4.B triedy zo SOŠ Strojníckej v Bánovciach 
nad Bebravou, víťaz krajského kola v kategórii 09 Strojárstvo , 
hutníctvo a doprava. Pochváliť sa môže aj úspechmi v rôznych 
iných súťažiach vyhlásených Technickými univerzitami. Viac nám 
o celoštátnej „sočke“ Jozef prezradil v rozhovore. 

Antala najlepší v 3D modelovaní 
Stredná odborná škola strojnícka 

Bánovce nad Bebravou sa 7. mája stala 
dejiskom 5. ročníka súťaže študentov v 3D 
modelovaní SolidWorks. Je to v  súčasnej 
dobe najúspešnejší strojárenský 3D CAD 
systém na slovenskom a českom trhu a pre-
verovanie študentov organizuje spoločnosť 
Schier Technik Slovakia s.r.o. v spolupráci 
so školou. Súťaž zahájili konateľ spoločnosti 
Radoslav Zavřel a riaditeľka SOŠs Zuzana 
Janíková. Súťažiaci študenti sa presunuli 
do výpočtových učební, kde dostali zadanie 
a všetci naraz začali modelovať diel podľa 
zadaného výkresu. Počas trvania súťaže boli 

pre pedagógov z 13 rôznych stredných škôl 
na Slovensku, sprevádzajúcich súťažiacich 
študentov, pripravené odborné prednášky. 
Spolu s  35 študentami, ktorí ukončili 
súťažnú úlohu, sa zúčastnili aj dvoch pre-
zentácií bánovských študentov o  ich pro-
jektoch, s ktorými dosiahli veľké úspechy 
na súťažiach. A škola sa opäť bude mať čím 
pochváliť. Študent 4. ročníka v  odbore 
strojárstvo Peter Antala získal v 3D mode-
lovaní prvé miesto! Bánovskú školu ešte 
reprezentovali Jozef Filo, študent 4. ročníka 
odboru strojárstvo, a Milan Babuljak, štu-
dent 3. ročníka odboru mechatronika.  (r)

Mesto Bánovce nad Bebravou, Námestie Ľudovíta 
Štúra 1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou

vyhlasuje podľa §  281 až §  288 zákona č.  513/1991  Zb. 
Obchodného zákonníka a podľa § 9a ods. 9 v spojení s § 9a 
ods. 1 písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí

obchodnú verejnú súťaž
o najvhodnejší návrh 

na uzatvorenie nájomnej zmluvy,
predmetom ktorej je nájom pozemku C-KN parc. č. 
790/5 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 4423 m2, 
zapísaná na LV č. 1301, pre katastrálne územie Bánovce 
nad Bebravou. Vyhlásenie a  podmienky obchodnej 
verejnej súťaže sú zverejnené na úradnej tabuli mesta 
a webovej stránke: www.banovce.sk.

SOŠ strojnícka Bánovce nad Bebravou, vyhlasuje 
obchodnú verejnú súťaž na prenájom majetku Tren-
čianskeho samosprávneho kraja v  správe Strednej 
odbornej školy strojníckej, Partizánska cesta 76, 
Bánovce nad Bebravou, na  prevádzkovanie bufetu. 
Predmetom nájmu sú nebytové priestory v  celkovej 
výmere 22 m2   nachádzajúce sa na prízemí spojovacej 
chodby v  nehnuteľnosti zapísanej ako budova školy  
o.č. 76 na  liste vlastníctva č. 1837, súpisné číslo 1088 
na parcele číslo 2446 v katastrálnom území Bánovce 
nad Bebravou. Minimálna cena nájmu je  30  eur na m2 
plochy na  rok.  Doba nájmu – do  10 rokov. Bližšie 
informácie záujemcovia získajú na  webovej stránke 
Trenčianskeho samosprávneho kraja v časti „Úradná 
tabuľa“, alebo na stránke školy.
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Margita Igazová, rod. Reháková *1926

Opustili nás

Lukáš Adamička a Žaneta Hološová
Pavol Valko a Daša Sýkorová
Vladimír Pihík a Erika Palová
Ing. Branislav Škultéty a Božena Šimková

Uzavreli manželstvo

Od pondelku 13.5. do piatku 17.5. sa v Ži:ve dozviete 
informácie o podnikaní na Kurze podnikateľských 
zručností, je potrebné sa naň prihlásiť. Vo štvrtok 
16.5. o  20.00 h premieta Filmový klub Kassandra 
pri MsKS v Ži:ve fi lm „naslepo“ - prekvapenie pre 
divákov. V mestskej knižnici prebieha súťažná výstava 
výtvarných diel Ars Akademy a môžete do 17. mája 
odovzdať svoj hlas najkrajšiemu dielku, ktoré získa 
Cenu verejnosti. V sobotu 18.5. sa opäť príďte zahrať 
do Ži:vy na Večer spoločenských hier. Hoci je tento 
týždeň menej bohatý na podujatia, už koncom mesiaca 
sa môžete tešiť na Večer najväčších fi lmových chýb
a koncert Kataríny Málikovej v Ži:ve, a v MsKS to 
bude 28. mája Majáles seniorov. Organizátori pilne 
pracujú na ďalšom ročníku TU ŽIJEM, ktorý bude 
31.5 na Námestí Ľ. Štúra.  (r)

KAM za kultúrou 

Krajská súťaž Štúrov a Dubčekov rétorický Uhrovec
Najlepšie rečníčky sú zo ZŠ Školská

„Mami, prečo nespíš a čakáš ma?... veď vieš, kde som 
a kedy prídem,“ hovorievala som mojej mame, keď som sa 
ako násťročná vracala z diskotéky. „Mami, prečo nespíš 
a  čakáš ma?... veď vieš, kde som... a mám aj telefón,“ 
hovorí mi môj syn, keď sa vracia domov z hocikadiaľ. 

Mamy sú čakateľky. Trpezlivo čakajú, kým si ich 
deti nájdu svoje šťastie a miesto v živote. A potom, keď 
sa to stane a deti odídu... a mamy zostarnú - čakajú, 
kedy sa ich deti opäť vrátia za nimi. Aspoň na chvíľu... 
pretože ich potrebujú - v starobe, v chorobe, v samote, 
v bezmocnosti. Kolobeh čakania sa nikdy nezastaví, len 
sa generačne posunie. A my až v našom vlastnom čakaní 
pochopíme čakanie našich mám.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Už 24 rokov sa v Dome 
kultúry v Uhrovci stretávajú 
talentovaní rečníci kraja 
zo základných a stredných 
škôl, aby nielen súťažili, 
ale aj vzdali hold obom 
v ý z na m ný m rod á kom 
Uhrovca. Celkom 24 súťa-
žiach, víťazom okresných 
súťaží v troch kategóriách, aj 
porota a hostia navštívili ich 
rodný dom a  k  pamätným 
tabuliam položili kvety. 
Osobne aj syn Alexandra 
Dubčeka – Pavol. Tradične 
v ý b or né  u m ie s t ne n i a 
a ocenenia si z tejto krajskej 
súťaže každoročne odná-

šajú aj naši bánovskí žiaci 
a  študenti. Tentokrát boli 
najúspešnejšie žiačky Zák-
ladnej školy Školská. Prvé 
miesto v  druhej kategórii 
získala žiačka Veronika 
K o p č a n o v á  a   d r u h é 
miesto v  prvej kategórii si 
odniesla Paulína Selešová, 
m i nu l o r o č n á  v í ť a z k a 
prvej kategórie. Paulínku 
pripravovala do  súťaže 
učiteľka Danuša Čačková 
a Veroniku učiteľky Milena 
Jaňáková a  Dana Švecová.
„ Z a  poz it ív nu zmenu 
považujem neustále sa 
zvyšujúci záujem o rečnícke 

umenie zo strany mladších 
žiakov, rastúcu kvalitu 
jednotlivých prejavov, ori-
ginalitu tém i   kvalitnejšiu 
neverbálnu komunikáciu,“
povedala na  margo súťaže 
Rudolfa Novotná, ktorá 
je riaditeľkou súťaže už 
pätnásť rokov a toľko rokov 
do  súťaže pripravovala aj 
svojich študentov z  Gym-
názia Janka Jesenského. 
Ako nová primátorka mesta 
Bánovce nad Bebravou 
udelila aj Cenu primátorky 
Dorote Zorkovej zo Ska-
čian. Cena starostky obce 
Uhrovec Zuzany Máčekovej 

putovala do  rúk Rebeccy 
Jašákovej zo  Starej Turej. 
Cenu profesora Iva na 
La luhu, v iceprezidenta 
Spoločnost i  A lexandra 
Dubčeka, si prevzala Linda 
Lukáčová z  Gy mnázia 
Komenského v  Partizán-
skom.  A. Borszéková

K rajská súťaž v rétorike Štúrov a Dubčekov rétorický Uhrovec má 
od 3. mája už svojich víťazov postupujúcich do celoslovenského kola 

Štúrov Zvolen 5. a 6. júna. Prvé a druhé miesto získali žiačky ZŠ Školská.

V  piatok 3. mája sa v  Základnej 
umeleckej škole Dezidera Kardoša 
uskutočnila premiéra autorského pred-
stavenia Krotenie klaunov. Divadelný 
súbor Kalorik pod vedením Zuzky Var-
haníkovej opäť predviedol emocionálny 
a zamyslenia hodný kúsok. Dramatur-
gicky sa oň postarala Zuzka a s réžiou 
jej pomáhal celý súbor. Inscenácia je 
inšpirovaná poviedkou B. Trnovca.

Všetci sme tak trochu klauni – 
ovládateľní a manipulovateľní. Je ľahšie 
trpieť alebo sa vymaniť z rúk despotic-
kého principála, ktorého poslúchame 
na povel? V živote sme často postavení 
pred takéto rozhodnutie – často sa 
necháme vtiahnuť tam, kam nechceme. 
Vo svojom vnútri bojujeme s  pomy-
selným principálom. Je to strach a neis-
tota... nedôvera vo vlastné JA, čo nás 
drží a  zviera a  nedá nám nadýchnuť. 
Sme zraniteľní a  bojíme sa vystúpiť 
z radu. Kto sa dokáže vzoprieť? Kto sa 
len vezie a je spokojný s pretvárkou ?

Sedem klaunov na  javisku, pod 
nadvládou principála – to je osem mla-
dých hercov a osem silných individualít. 
Je to ich vlastná výpoveď, ich vlastné 
precítenie, videnie a pochopenie toho, 
že každý môže zvíťaziť a  vymaniť sa 
spod nadvlády čohokoľvek. Vzácnym 
hosťom na predstavení bola primátorka 
Rudolfa Novotná, ktorá vo svojom 
príhovore povedala, že nemá strach 
o budúcnosť nášho mesta, keď vidí, aká 
nová generácia v ňom vyrastá. Gene-
rácia s vlastným názorom a pohľadom 
na  svet, ktorá sa nedá len tak ľahko 
zmanipulovať...  Zuzana Bridová

Mladí divadelníci o krotení klaunov

Krotenie klaunov získalo na krajskej súťaži divadiel Th alia návrh na postup 
na  celoslovenskú súťaž divadiel mladých FEDIM v  Tisovci, ktorá sa bude 
konať od 31. mája do 2. júna 2019. Na fotografi i - Martin Filo, Richard Hainc, 
Ema Mikušová, Ema Hlaváčová, Viktória Petreje, Eliška Jurčíková, Martina 
Jurčíková (na foto chýba Samuel Kluvánek)...  foto: ZUŠ

Srdečne vás pozývame v  piatok 
17. mája o 18.00 h do ZUŠ D. Kardoša 
na našu inscenáciu Sedem minút po pol-
noci. Pri hľadaní témy na spracovanie, 
ktorá sa v  tomto našom veku dotýka 
každého z nás, nám do ruky prišla kniha 
Patrika Nessa – Sedem minút po polnoci. 
Postupne sme si prečítali celý príbeh. 

Zaujala nás téma strachu. Následne 
sme pri tvorbe etúd, rozohrávali príbeh 
o  Conorovi a  jeho strachu, do  čoho 
sme vkladali i  naše strachy. Postupne 
sme začali spájať etudy do príbehu. Až 
vniklo predstavenie, kde sme zachytili 
nielen tému strachu, ale i  šikany. Aj 
to je predsa inakosť, keď sa niekto bojí 

o  svoju ťažko chorú mamu a  správa 
sa inak ako ostatní. Je veľmi ťažké, pre 
nás v našom veku, priznať si, že máme 
strach. Priznať si pravdu. My sme sa sna-
žili to rozpovedať cez príbeh. Pre nás sú 
príbehy dôležité. Do akej miery sa nám 
to podarilo, prosím, posúďte sami. 

Divadelný súbor WHITE
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Posledný zápas sezóny doma 
Bánovce – Šaľa 24:33 (12:17)

Uplynulý víkend odštar-
tovali stretnutia o medailové 
priečky v  najvyššej sloven-
skej hádzanárskej súťaži 
žien. V  sérii o bronz, ktorá 
sa hrá na  dve víťazstvá, 
hádzanárky Sokola Bánovce, 
podľahli na  domácej palu-
bovke Šali v  pomere 24:33. 
Šalianky i napriek frustrácii, 
ktorú prežívajú po  pre-
kvapujúcom nepostúpení 
do fi nále, potvrdili v našom 
meste úlohu favorita a  sú 
krok od  zisku bronzových 
medailí. Pre zverenkyne 
trénerky Paulovičovej to bol 
v aktuálnej sezóne posledný 

zápas na  domácej palu-
bovke. V  drese Dusla Šali 
sa presadila aj Bánovčanka 
Alžbeta Obstrová, ktorá 
konto svojho bývalého klubu 
zaťažila jedným gólom. 
Druhý zápas je na programe 
v  sobotu 18. mája od  18.h 
v Šali.

Domáce hádzanárky 
sa pustili do  favorita bez 
rešpektu. Gólov ý účet 
stretnutia otvorila najlepšia 
k a n on i e r k a  i nt e r l i g y 
Matušincová. Vzápätí síce 
nepremenila sedmičku, no 
v polovici 7. minúty Gaňová 
poslala Sokol do vedenia 2:1 

a o minútu Matejíková upra-
vila na 3:2. Šaliansky stroj sa 
postupne zahrial na správnu 
pre v ád z kov ú  te plot u . 
V  9. minúte Pócsíková  
po  prvýkrát poslala Duslo 
do  vedenia 3:4 a  hostky ho 
už z  rúk nepustili. Aj keď 
sa naše dievčatá snažili, 
Šalianky boli v  koncovke 
efektívnejšie a  do  konca 
prvého dejstva si vypraco-
vali päťgólový náskok 12:17. 
Po  zmene strán hostky 
kontrolovali vývoj stretnutia 
a  v  44. minúte sa odpútali 
na  rozdiel desiatich gólov, 
keď Kurňanová prepisovala 

skóre na 17:27. V polovici 51. 
minúty Ušiaková zvýraznila 
vedenie Dusla na 18:31. Záve-
rečná osemminútovka sa 
niesla v réžii našich dievčat, 
ktoré vyhrali túto pasáž 6:2, 
čím upravili stav stretnutia 
na  konečných 24:33. HK 
Sokol Bánovce: A.Bežová, 
M.Sakalošová – L.Bridová 
2, A. Ráciková 1, E.Turková, 
Z. Hollá 3/1, I.Michaličková, 
L.Paulová, Z.Galková, K. 
Matušincová 6, K. Obstová 
3, I.Skaličanová 1, R.Gaňová 
1,V. Matejíková 6/1,.L.Ho-
lincová 1/1, trénerka: N. 
Paulovičová. (mp,aj)     

V Salzburgu tri zlaté pre mladých zápasníkov

Prehra o tri góly už v 18. minúte
Jaslovské Bohunice – Spartak Bánovce 4:1 (3:1)

Domáci  f utba l i s t i 
rozhodli o osude zápasu už 
v prvej dvadsaťminútovke. 
Skóre stretnutia otvoril už 
v 3. minúte exspartakovec 
Zita, v  18. minúte faul 
Halása potrestal z bieleho 
bodu Machovič a o minútu 

neskôr Buchanec zvýšil 
už na  3:0. V  45. minúte 
sa Rusinkovi podari lo 
síce gólom do šatne znížiť 
t rojgólové manko, no 
Bohunice to nezaskočilo. 
Práve naopak, v  dobrom 
v ýkone pokračovali aj 

po  zmene strán. V  60. 
minúte Janso uprav i l 
na konečných 4:1 a od toho 
momentu sa zápas už len 
dohrával.  Góly: 3.Zita, 
18 .Machov ič  (11 m), 
19.Buchanec, 60.Janso 
– 45.Rusinko. Zostava 

Spartak Bánovce: Korček 
(45.Znášik) – Masarovič, 
Žatko (56.Mokoš), Kochan 
(85.Tabak), Halás, Sipos, 
Rusinko, Morávek (64.
Láska), Kyselica (80.Kráľ),  
Nazar, Rusnák. 

(jš,aj)

Prvú májovú sobotu sa v Salzburgu 
konal medzinárodný turnaj mládeže 
v zápasení vo voľnom štýle. Na kvalitne 
obsadenom turnaji, kde bolo množstvo 
zápasníkov z bývalých ruských krajín 
bývajúcich v Rakúsku, mal deväťčlenné 
zastúpenie aj náš bánovský klub. Medzi 
193 zápasníkmi z 23 klubov z Rakúska, 
Nemecka, Chorvátska, Česka a  Slo-
venska sa najviac darilo mladším 
žiakom - Sofii Múčkovej v  kategórii 
27 kg, Samovi Paraskovi v  kategórii 
41 kg a Denisovi Lastovicovi v kategórii 
60 kg. Vo svojich kategóriách nenašli 
premožiteľov a  stali sa tak víťazmi 6. 
ročníka medzinárodného turnaja. 
Bodové umiestnenie dosiahol ešte 
Eros Čelechovský v kategórii starších 
žiakov 50 kg, ktorý obsadil pekné 6. 
miesto. Milan Urbánek

Mladšie a staršie dorastenky HK Sokol
HK Sokol  Bá novce 

nad Bebravou a  HK Slávia 
Partizánske v dorasteneckej 
kategór i i  spolupracujú, 
pričom o  mladšie doras-
tenky sa prioritne starajú 
zástupcovia z Partizánskeho 
a  o  staršie dorastenky zase 
Bánovčania. 

Mladšie dorastenky
spojeného družstva boli 
však v  nedeľu 5.5. o  niečo 
viac „bánovskejšie“ ako 

obyčajne. Staršie žiačky HK 
Sokol sa vo vyššej kategórii 
nest rat i l i ,  presad i l i  sa 
i strelecky a okúsili tak chuť 
náročnejších zápasov, ktoré 
ich budú už čoskoro možno 
čakať.   Iuventa Micha-
lovce - HK Sokol Bánovce 
nad Bebravou/HK Slávia 
Partizánske 32:19 (12:9). 
Zostava a góly: Domčeková, 
Sondorová -  Ba látová , 
Bajtalová 7/2, Sobotová 3, 

L. Rusňáková 3, Križanová 
3, Imríšková, Maděránková 
2, Beňová 1, trénerka N. 
Paulovičová.

Sta ršie  dorasten k y
Bánoviec nastúpili proti 
rovesníčkam z  Michaloviec 
so značnými zdravotnými 
problémami. Napriek veľkej 
bojovnosti sme sa nevyhli 
viacerým chybám, domáce 
h r áč k y  t a k  s t re t nut ie 
kontrolovali a  z  palubovky 

sme odchádzali porazení. 
Iuvent a M icha lovc e  - 
HK Sokol Bánovce nad 
Bebravou 35:21 (19:11). 
Zostava a  góly: Pokorná, 
Sondorová - Líšková , Kobul-
nická 3, Balátová, Kollárová 
3, M. Bežová 1, Žáčiková 
6/2, Z. Galková 2, Paulová 
1, H. Galková 2, Bajtalová, 
Escherová 2, trénerka: N. 
Paulovičová.

 Zdroj: HK Sokol

Víťazný víkend 
futbalovej mládeže

25. kolo (11. mája) l (3. 
liga ZsFZ U19+U17):  FK 
Spartak BN U19 – ČFK 
Nitra U19 2:0 (0:0), góly: 
49. Filip Gális, 80. Matej 
Kráľ. Zostava: 1 Guniš, 16 
Zelenák „C“, 2 Kolembus, 
3 Pakanec, 5 Baško, 10 
Divéky, 7 Brida, 6 Láska 
(81.), 11 Šiko (71.), 4 Gális 
(83.), 17 Kráľ, náhradníci: 
15 Súkeník (71.), 12 Stolár 
(81.), 13 Margolien (83.), 8 
Sluka, 14 Matejček, 9 Zdy-
chavský,  tréner Ondrej 
Kubík. FK Spartak BN 
U17 – ČFK Nitra U17 3:2 

(1:0), góly: Peter Blina, 
Dávid Matejček, Denis 
Tretinár.

21. kolo (11. mája) l 
(3. liga ZsFZ U15+U13): 
FK Kovotvar Kúty U15 
- FK Spartak BN U15 
1:10 (0:5), góly: Kristián 
Kolembus 8x, Marko 
Ševčík 2x. FK Kovotvar 
Kúty U13 - FK Spartak 
BN U13 0:11 (0:3), góly: 
Adam Jaroš 3x, Adam 
Horník 2x, Jakub Kráľ 
2x, Adam Škorník, Oskar 
Maťas, Václav Herián, 
Samuel Mazurkovič.  (aj)
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Minifutbalový turnaj špeciálnych škôl

Upršaný zraz auto moto veteránov na námestí

Tradičné májové rybárske preteky detí a dospelých

Utorkové dopoludnie 
7. mája patrilo v  Špeciálnej 
základnej škole v Bánovciach 
nad Bebravou futbalu. Škola 
zorganizovala 1. ročník 
Minifutbalového turnaja 
špeciálnych škôl v  kategórii 
mladších ž ia kov 2 .-5. 
ročníkov. Za  účasti šiestich 
škôl z  Bánoviec, Topoľčian, 
Trenčína, Nového Mesta 
nad Váhom a  Prievidze 
sme sledovali turnajové 
boje počas chladného dňa 
až do  posledných zápasov, 
o konečné poradie sa rozho-
dovalo v penaltách. Víťazom 
sa stali žiaci Spojenej školy 
i nter nát ne j  Pr ie v id z a . 
Bánovské družstvo, v ktorom 
hra l i aj dve dievčatá, 
prehralo s  Topoľčanmi aj 
s  Trenčínom, v  tabuľke sa 
umiestnili na  poslednom 

6. mieste. Za  bánovskú 
školu bol najlepším hráčom 
Simon Rác. Účastníci turnaja 
boli odmenení pohármi, 
meda i la mi,  d iploma mi 
i  vecnými cenami pre naj-
lepších hráčov,  organizátor 

zabezpečil občerstvenie pre 
všetkých  účastníkov. Cieľom 
turnaja bola súťaživosť a hra 
fair play.  Projekt Zober loptu, 
nie drogy bol realizovaný 
s  podporou mesta Bánovce 
nad Bebravou. ŠZŠ Bánovce 

nad Bebravou reprezentovali: 
Marko Pihík (2.A), Simon 
Rác (3.A), Pavel Tonka (5.A), 
Nella Rácová (3.A), Viktor 
Vereš  (4.A), Andrej Pihík 
(5.A), Emanuel Rác (5.A), 
Sofi a Pihíková (5.A).  (šzš)

Napriek tomu, že Auto 
moto veterán Bánovce nad 
Bebravou už v  minulom 
roku chcel skončiť s bánov-
skými zrazmi veteránov, 
napriek tomu sme sa 
dočkali. V  nedeľu 5. mája 
sa rapídne zhoršilo počasie, 
celý deň pršalo, ale veteráni 
na bánovské námestie prišli. 
A  potom putovali svojím 
pl á nova ný m ok r u hom 
po  Bánovskom okrese späť 
k štartu, do Biskupíc. Milan 
Šiko, ktorý stojí na  čele 
organizačného štábu zrazu, 
odpovedal na  naše tri zák-
ladné otázky... 

 V minulom roku ste pre 
Bánovské noviny povedali, že 
už v tejto aktivite viac pokra-
čovať nebudete... Čo rozhodlo, 

že ste nakoniec zraz veteránov 
zorganizovali a trochu v inom 
dátume?

Áno, stá le prevláda 
myšlienka nerobiť viac túto 
aktivitu... Najskôr k  zmene 
dátumu. 8. máj bol veľmi 
dobrým dátumom, ale tým, 
že sa zmenil zákon, obchody 
a  prevádzky sú zatvorené, 
nedokážeme zabezpečiť 
v š e t ko  k   s p okojno s t i 
účastníkov. Vyriešili sme 
to aj tým, že náš zraz je iba 
na  prihlášky a  tým vieme, 
koľko je prihlásených. Obme-
dzili sme aj počet, aby sme 
predišli nekontrolovateľnej 
masovej akcii. A čo rozhodlo 
pokračovať? Rozhodla veľká 
podpora Ferka Lukáča z auto-
školy a ešte väčšia z Nadácie 
Porfix. Tiež z  miestneho 

závodu na výrobu syrov a aj 
mesto nás podporilo. Týmto 
spôsobom chcem všetkým 
poďakovať. Samozrejme, aj 
všetkým, ktorí sa podieľali 
na spolupráci a organizovaní. 
 Ste spokojný s  účasťou 
a trasou?

S účasťou som spokojný. 
Počasie nepria lo ,  preto 
nemohli prísť motorkári 
a  kabriolety, ale niektorí sa 
vynašli a priviezli ich na vozí-
koch. Tohtoročná trasa viedla 
Podhorím so zastávkou v Pod-
lužanoch u pána starostu, tiež 
veľká vďaka, a  pokračovala 
do  Motešíc na  prehliadku 
žrebčína a  potom do  Bis-
kupíc na  chutný guláš 
a vyhodnotenie.
 “Všetky sily a  energiu 
chceme venovať novovznika-

júcemu múzeu...“ - citujem 
vaše slová z minulého roka... 
Ako ste za  ten rok pokročili 
s múzeom?

Múzeum, ako voláme 
tieto priestory, sme dokončili 
ešte minulý rok. Pozvali sme 
terajšiu primátorku, býva-

lého primátora, stihli sme ho 
vysvätiť a  spraviť posedenie 
pre všetkých bánovských 
veteránistov. Za to, že takéto 
niečo u nás existuje, vďačíme 
majiteľovi Jurajovi Krejčímu. 
Pred sezónou v nej parkovalo 
deväť automobilov a  deväť 

motocyklov, teraz pribudli 
starodávne bicykle a  iné 
rekvizity z tej doby. Chceli by 
sme ho sprístupniť aj širokej 
verejnost i    v y t vorením 
retrokaviarničky s výhľadom 
na vystavené veterány.

 Alena Borszéková

Prv ý máj bol pre 
M ie s t nu  orga n i z ác iu 
Slovenského rybárskeho 
zväzu v  Bánovciach nad 
Bebravou obzvlášť svia-
točný. Pretekov detí v  love 
rýb O  pohár predsedu MO 
SRZ na vodnej nádrži Prusy 
sa za  krásneho slnečného 
počasia zúčastnilo takmer 
70 detí vo veku do 15 rokov, 
veľ ká časť v  sprievode 
rodičov či starých rodičov. 
Preteky boli zahájené 
podľa propozícií o  8.00 
h a  presne napoludnie sa 
skončili. Vyhodnotenie 
a  odovzdáva nie c ien 
najlepším jednotlivcom sa 
uskutočnilo na  Rybárskej 
bašte. Tak ako každoročne, 

aj tentokrát boli sponzori 
maximálne štedrí a  každý 
účastník odchádzal s malou 
odmenou, ktorú určite 
využije v  priebehu sezóny 
pri love rýb. Najlepších 
odmeňoval predseda MO 
SRZ Marián Broniš spo-
ločne s riaditeľom pretekov 
Róber tom Pražencom. 
Víťaz sa domov odviezol 
na novom horskom bicykli 
a  deti umiestnené na  2. 
a  3.mieste, ako aj držitelia 
najväčšieho úlovku, sa 
tešili z  hodnotného rybár-
skeho náčinia a  darčekov 
od  sponzorov. Najlepší 
dostali na  pamiatku aj 
pekné poháre, ktoré im 
budú pripomínať tento 

deň. Prvé miesto získal 
Lukáš Hrmo za  9 kaprov 
a 278 bodov. Druhé miesto 
si „vylovil“ Roderik Dolný 
za  4 kaprov a  186 bodov 

a iba o dva body menej mal 
tretí Tadeáš Lojška. Cenu 
za  najdlhšiu rybu získal 
Marek Adamus za  kapra 
dlhého 60 cm.

Piateho mája zorgani-
zovala MO SRZ na Prusoch 
aj preteky pre 80 dospelých. 
Tým už počasie neprialo. 
V  studenom vetre a  daždi 
začali preteky už o siedmej 
hodine a  podobne ako 
detské skončili na poludnie. 
Chytalo sa systémom „chyť 
a  pusť“, na  ktorý si naši 
rybári postupne zvykajú. 
Ryby akoby vedeli, že im 
bude darovaná sloboda, 
brali od  samého začiatku, 
o  čom svedčí množstvo 
krásnych úlovkov. Ceny - 
fi nančné poukazy na nákup 
rybárskych potrieb odo-
vzdávala na Rybárskej bašte 
najlepším jednotlivcom 
riaditeľka pretekov Mária 

Peťovská a  jej zástupca 
Roman Laurinec. Víťazom 
sa stal Anton Madaj (740 
bodov za  15 kaprov a  4 ks 
bielej ryby), druhý skončil 
Miroslav Kováčik (687 
bodov za 14 kaprov a 16 ks 
bielej ryby) a  tretí Ján 
Dúbravka (636 bodov za 11 
kaprov a 63 ks bielej ryby). 
Cenu za  najdlhšiu rybu 
získal Igor Súkeník za kapra 
dlhého 69 cm.

MO SR Z ď a k uje 
všetkým sponzorom, mestu 
Bánovce nad Bebravou, 
členom, ktorí pracovali ako 
rozhodcovia, a  všetkým 
členom, ktorí sa podieľali 
na  organizácii oboch pre-
tekov.  Richard Makýš

Turistika aj poznávanie 
 Klub Slovenských turistov 
Bánovce nad Bebravou 
organizuje v sobotu 25. mája 
zájazd na  celoslovenské 
stretnutie krasistov – čita-
teľov Krás Slovenska pri 
Kráľovej studni vo Veľkej 
Fatre, odchod spoločného 
autobusu o 5.30 h zo stanice 
SAD. V lete organizuje KST 
tábor pre deti v  termíne 
od  6. do  13. júla v  Hronci 
pod Poľanou a 26. júla až 4. 
augusta zájazd do Bulharska 

– návšteva Sofi e, bulharské 
hory, turecký Istanbul, 
kúpanie v  Čiernom mori, 
spanie v hoteli. Viac na www.
k s tba novc e . s k ,  a leb o 
u  predsedu klubu Mariána 
Chovanca na 0905 910 068.
 KST Kamarát pozýva 
v  sobotu 18. mája rodiny 
s deťmi na nočné stretnutie 
pri splne Mesiaca Selene. 
Viac na  www.kstkamarat.
com alebo na  FB KST 
Kamarát.  

 Predám moto koženú kombinézu + topánky (60 
eur). Tel. 0948 025 272. 
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.
 Dám do  prenájmu garsónku v  Uhrovci. Tel. 
0915 351 330.

INZERCIA

 Foto: AMV
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Dočasné dopravné 
obmedzenia 
počas cyklopretekov

Bánovské občianske 
združenie xROAD a  Telo-
výchovná jednota Slávia 
Šp or tové  g y m n á z iu m 
Trenčín sú organizátormi 
Medzinárodných etapových 
c yk l ist ick ých pretekov 
Trenčianskym regiónom, 
ktoré sa uskutočnia pod 
usporiadateľskou taktovkou 
Slovenského zväzu cyk-
listikya  s  podporou mesta 
Bánovce nad Bebravou 
a  Trenčianskeho samo-
správneho kraja. Budú sa 
konať v  dňoch 17.-19. mája 
aj v našom okrese. Pretekať 
sa bude v  troch etapách. 
V  piatok je na  programe 
č a s o v k a  z   U h r o vc a 
na Jankov vŕšok, v sobotu to 
budú preteky jednotlivcov 
na  okruhu Bánovce nad 
Bebravou – Podlužany 
a  v  nedeľu budú preteky 
jednotlivcov na  okruhu 
Bánovce nad Bebravou – 
Veľké Chlievany. V  sobotu 
pozývame športovú verej-
nosť na  slávnostný štart 
o 14.00 h pred nemocnicou 
na  ulici Hviezdoslavova. 
Trasa povedie z  Bánoviec 
nad Bebravou cez Dežerice, 
Horňany, Bobot, Motešice, 
Krásnu Ves a  Timoradzu 
do  Podlužian. Spolu absol-
vujú pretekári tri okruhy 
o  celkovej dĺžke 114 km. Je 

potrebné rátať s  dočasnou 
dopravnou uzáverou tejto 
trasy v  poobedných hodi-
nách. V nedeľu sa bude opäť 
slávnostne štartovať pred 
nemocnicou v  Bánovciach 
nad Bebravou, tentokrát už 
o 11.00 h kategória muži Elite 
a o 11:10 h kategória kadeti 
a  juniori. Nedeľná trasa 
pretekov povedie z Bánoviec 
cez Biskupce a Veľké Chlie-
vany, kde bude tzv. pevný 
štart a  pretekať sa bude 
cez Otrhánky, Haláčovce, 
Pochabany, Malé Hoste, 
Zlatníky, Cimennú, Drž-
kovce a Dvorec späť do Veľ-
kých Chlievan. V  kategórii 
muži Elite pôjde spolu 
o sedem okruhov s celkovou 
dĺžkou 154 km a v kategórii 
kadeti a  juniori to bude päť 
ok r u hov  v   c e l k ove j 
dĺžke 110 km. Apelujeme 
na vodičov, aby rešpektovali 
dočasné dopravné obme-
dzenia a pozývame všetkých 
nadšencov cyklistiky na toto 
v ý n i močné podujat ie . 
Do  Bánoviec opäť zavíta 
cyklistická elita kategórie 
juniori a  kadeti, príďte 
povzbudiť mladé nádeje, 
budete prekvapení ich 
ta lentom a  rýchlosťou. 
Viac na www.cyklistikaszc.
sk/sk/cestna-cyklistika .

(xROAD)


